
PROTOKÓŁ Nr XXXII/2021

z przebiegu XXXII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 19 stycznia 2021 r.

od godziny 1030 do 1045 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

Wiesław Nowicki – Kierownik Referatu ds. inwestycji, remontów i gospodarki komunalnej,

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Edward Gaitkowski – Prezes PWiK w Wyrzysku.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Wyrzysk.

4. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka,  który  na  wstępie  bardzo  serdecznie  przywitał  zaproszonych  gości.  Przewodniczący 

przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,  czy  do  przedstawionego 

porządku obrad są jakieś wnioski. 
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Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poprosiła  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad

w pkt. 3 jako ppkt 2 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w 

posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku Sp. z o. o. na lata 2018-2022”.

Radny  Stefan  Wełniak  zwracając  uwagę  na  fakt,  iż  dzisiejsza  sesja  jest  sesją nadzwyczajną,

zapytał Przewodniczącego Rady, czy w tym miesiącu odbędzie się jeszcze jedna sesja. Następnie 

powiedział,  że  według  planu  pracy Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku,  w  styczniu  powinny  zostać 

przedstawione  sprawozdania  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji.

Według Niego można było dziś też nad tą sprawą procedować. Kontynuując,  radny powiedział,

że informację o uchwale zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju 

i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  będących  w  posiadaniu 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku Sp. z o. o. na lata 2018-2022”,  dostał

w ostatniej  chwili,  bo  zaledwie  18 godzin  przed  sesją.  Uważa,  że  takie  sprawy nie  mogą być 

rzucane  ad  hoc.  Jest  przekonany,  że  przynajmniej  70%  radnych  nie  przeczytało  tej  uchwały,

przez  co  nikt  nie  zabrał  w tym temacie  głosu.  Poprosił,  aby na  przyszłość,  wszystkie  sprawy 

związane z  podejmowaniem uchwał,  nawet  tych w sprawie  zmian w budżecie,  były poruszane

na komisjach, a takowe się w tym miesiącu nie odbyły. Powiedział, że dzień przed sesją rozmawiał 

z jednym z Przewodniczących Komisji, który również jest oburzony tą sytuacją. Kończąc, poprosił 

Przewodniczącego Rady o wzajemny szacunek. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  ma  nadzieję,  że  kwestie,  które  podnosi  radny,  zostały 

znakomicie wyjaśnione przed sesją przez Prezesa PWiK w Wyrzysku, ale w ramach domówienia 

poprosił Pana Prezesa o ponowne nawiązanie do tej sprawy.

Edward Gaitkowski – Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku Sp. z o.o.  

powiedział, że jeśli chodzi o uchwałę o „Wieloletnim planie (...)” to On jest winny powstania owej 

sytuacji,  z  tego powodu,  że  trwa procedura  taryfikacji  na lata  2021-2024.  W piątek  rozmawiał

z  przedstawicielem  Wód  Polskich,  który  te  taryfy  ustala,  pytając  Go,  czy  coś  jeszcze  będzie 

potrzebne do dokumentów, które należy do Wód Polskich dostarczyć. Podczas tej rozmowy okazało 

się, że Wody Polskie będą również rozpatrywać „Wieloletni plan  rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych”,  o  czym  nikt  wcześniej  PWiK  nie  uprzedził.

Pan Prezes od razu podjął  odpowiednie kroki.  Zadzwonił  do Pani  Burmistrz,  która stwierdziła,

że jest to sprawa bardzo ważna i będzie trzeba się tym zająć na planowanej sesji. Po konsultacjach

z prawnikami oraz Panią Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk, został przygotowany projekt uchwały

i  w poniedziałek  rano  dostarczony  przez  Pana Prezesa  do  Biura  Rady Miejskiej  w Wyrzysku.

Pan Prezes przeprosił za zaistniałą sytuację, wskazując jednocześnie, że nie jest do końca winny, 

2



ponieważ  nie  wiedział,że  uchwała  ta  będzie  potrzebna  do  taryfikacji.  Kończąc,  podziękował

za zgodę na procedowanie nad tym tematem, dzięki czemu PWiK nie poniesie istotnych strat. 

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w pkt. 3 

jako ppkt.  2  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu 

rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  będących  w 

posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku Sp. z o. o. na lata 2018-2022”.

Wyniki głosowania

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie:

1) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Wyrzysk.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wyznaczenia obszaru

i granic aglomeracji Wyrzysk.

Wyniki głosowania

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXII/287/2021,

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

2)  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  "Wieloletniego  planu  rozwoju

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku Sp. z o. o. na lata 2018-2022”.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Radny Stefan Wełniak zabierając głos, powiedział, że przed sesją odbyło się „spotkanie wzajemnej 

adoracji”,  na  którym  były  omawiane  uchwały.  W  związku  z  tym,  chciałby  przekazać  tym,

którzy oglądają dzisiejszą sesję, że do 2022 roku kanalizacja na ul. Leśnej w Osieku nad Notecią 

nie będzie robiona.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska, odnosząc się do słów radnego Stefana Wełniaka, 

powiedziała,  że  w  momencie,  gdy  zwołana  zostaje  sesja  nadzwyczajna,  nie  jest  konieczne 

omawianie projektów uchwał na komisjach. Natomiast poprosiła radnych, aby te projekty uchwał 

zostały omówione przed sesją i nie było to „towarzystwo wzajemnej adoracji”, lecz Jej zdaniem, 

spotkanie i rozmowa z radnymi Rady Miejskiej w Wyrzysku. Nawiązując do sprawy kanalizacji, 

Pani Burmistrz powiedziała, że fakt, iż ul.  Leśna w Osieku nad Notecią, tak jak np.: os. Leśne

w  Wyrzysku,  ul.  Wiejska  w  Wyrzysku,  czy  miejscowość  Polanowo,  nie  zostały  ujęte

w  „Wieloletnim planie rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 

kanalizacyjnych (...)”, nie oznacza, że kanalizacja w tych miejscach nie będzie rozbudowywana. 

Nigdy nie było mowy o tym, że te zadania nie będą realizowane. Jeśli  pojawią się możliwości 

skorzystania  ze  środków  zewnętrznych  to  te  zadania  będą  wprowadzone  do  budżetu  gminy

i realizowane w sposób rzetelny i prawidłowy. 

Radny Stefan Wełniak  podziękował Panu Prezesowi Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji

w  Wyrzysku  za  dotrzymanie  słowa  i  stworzenie  dokumentacji  na  dokończenie  kanalizacji

na ul. Leśnej w Osieku nad Notecią, która niestety będzie teraz dwa lata leżała w szafie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Roman  Łuka,  powiedział,  że  myśli,  iż  dokumentacja

na  poszczególne  odcinki  kanalizacji  jest  również  na  inne  ulice  i  miejscowości,  w  tym  także

na Wyrzysk.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  Wyrzyska  odnosząc się  do słów radnego Stefana Wełniaka 

powiedziała,  że  bez  sporządzenia  odpowiedniej  dokumentacji  nie  ma  mowy  o  realizacji 

czegokolwiek.  Przypomniała,  że  była  kiedyś  taka  sesja,  gdzie  podnoszona  była  zasadność 

sporządzenia  projektu  na  miejscowość  Auguścin.  Po  tygodniu  pojawił  się  program  i  dzięki 

sporządzonej  dokumentacji,  która  leżała  w  szafie,  mogliśmy  do  tego  programu  podejść,
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a mieszkańcy Auguścina dzisiaj  cieszą się  nową drogą.  Pani Burmistrz  raz jeszcze podkreśliła,

że projekty i dokumentacja są niezbędne do pozyskania środków z Funduszy Unijnych. 

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia  "Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wyrzysku 

Sp. z o. o. na lata 2018-2022”.

Wyniki głosowania

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXII/288/2021,

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad. 4. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  10:45 Przewodniczący Rady 

zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Klaudia Jagodzińska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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